
 

مصوبه مجلس  ابهام دارد
یک نماینده مجلس درباره انتقادات نسبت به افزایش 
سن بازنشستگی گفت: آن چیزی که مجلس در حال حاضر 
درباره اش بحث کرده است به نظرم درست نبود و ما درخواست 
داشتیم که ابهام برطرف شود و تلاش می کنیم دوباره یک 
اصلاحیه در موردش انجام شود، چراکه ابهام دارد؛ بعضی ها 
می گویند ۴۲ سال شده، برخی هم می گویند ۳۵ سال شده 

است. معتقدم مصوبه ابهام دارد و این باید درست شود. 
احمدامیرآبادی فراهانی در گفت وگو با ایلنا، درباره انتقادات 
نسبت به افزایش سن بازنشستگی و این که چرا باید برای 
جبران ناترازی صندوق های بازنشستگی سن بازنشستگی 
افزایش پیدا می کرد، گفت: صندوق ها مشکلات اساسی از 

باب مدیریت و زیر ساخت ها دارند و آن ها باید اصلاح شود. 
این نماینده مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: 
هنگامی که هر حزب، گروه و جریانی بر سرکار می آید و 
یکسری آدم هایی که تخصص ندارند برسرکار می آورند و در 
هیات مدیره ها می گذارند، این ها باعث می شود ارزش افزوده 
و درآمد صندوق ها کاهش پیدا کند؛ در واقع این ها مشکلات 
اساسی صندوق هاست. امیرآبادی فراهانی یادآور شد: در دنیا 
بسیاری از دولت می آیند بعضاً سن بازنشستگی را یک تا ۴ 
سال افزایش می دهند که معضلات شان حل شود اما اول این 
کار انجام نمی شود، آنجا همه چیز شفاف است و رانتی  وجود 
ندارد.  این عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی درباره اینکه 
انتقاد به انتخاب رؤسای صندوق های بازنشستگی و در پاسخ 
به این سوال که آیا مجلس به عنوان ناظر می تواند بر انتخابات 
این صندوق ها ورود کند، گفت: نمی شود، مجلس قانون گذار 
است و این صندوق ها خصوصی و خصولتی هستند، خودشان 
مجمع دارند و مجامع شان باید تلاش کنند که درست شود. 

 افزایش سن بازنشستگی
 به نفع صندوق هاست 

یک استاد اقتصاد، در خصوص اینکه طرح افزایش سن 
بازنشستگی ناشی از ناترازی صندوق هاست یا دولت و 
مجلس ایده دیگری دارند، به انتخاب گفته: این مشکل فقط 
مشکل اقتصاد ما نیست و در خیلی از کشور های دیگر حتی 
کشور های اروپایی هم این مشکل وجود دارد و آن ها نیز مجبور 
به افزایش سن بازنشستگی شدند. واقعیت این است که این 
صندوق ها به لحاظ اقتصادی آنچه را که دریافت می کنند، 
باید به اندازه ای باشد که به تعهدات خود در قبال بازنشستگان 
عمل کنند. در ایران مشخص شده که ورودی صندوق های 
بازنشستگی یا صندوق تامین اجتماعی به گونه ای نیست 
که بتوانند به تعهدات خود نسبت به مستمری بگیران کمک 
کند. این مسئله باعث شده که مجلس در لایحه برنامه هفتم 
این تغییرات را در رابطه با سن بازنشستگی و زمانی که باید 
شاغل باشید در نظر گرفتند.  از کامران ندری، پرسیده شده 
مجلس بجز این انتخاب، راهکار دیگری برای حل بحران 
تامین اجتماعی و صندوق ها نداشت؟ به گفته این استاد 
اقتصاد، ما این اقدام را از روی ضرورت انجام می دهیم، الان 
عمده صندوق های بازنشستگی ما با مشکل مواجه شده اند. 
با تغییر قانون سعی می کنیم مشکلات صندوق ها را کاهش 
دهیم، اما در حوزه مدیریت این صندوق ها نیز با مشکل 
مواجهیم که مشخص نیست برای آن چه راه حلی دارند. 
مدیران صندوق های تامین اجتماعی طی سال های اخیر 
صلاحیت لازم را نداشتند و سرمایه گذاری ها با پول مردم 
مناسب نبوده است. از جمله صندوق تامین اجتماعی که 
انتصاب های آن طی سال های گذشته سیاسی بوده و کیفیت 
سرمایه گذاری های آن در سال های گذشته از کیفیت لازم 
برخوردار نبوده است؛ بنابراین مسئله را از این زاویه نیز باید 
ببینیم. اما نقش مدیران در این ناکارآمدی صندوق ها چقدر 
است؟ به گفته ندری: در لایحه هفتم توسعه طبیعتا جنبه 
افزایش سن بازنشستگی و مدت زمانی که طول می کشد 
شما بازنشست شوید را مدنظر قرار دادند، اما درمورد مسئله 
انتصاب که یک مشکل کلی کشور ماست و همین طور 
ساز و کاری که مدیران نهاد های مالی مثل صندوق های 
بازنشستگی تعیین می شوند، فکری نکرده اند. چرا به این 
موضوع نپرداختند؟ این مکانیسم انتصابات معیوب است. 
در هر حال تصمیم مجلس اجتناب ناپذیر بود و این تصمیم 
هم بیشتر به نفع صندوق های بازنشستگی بود تا از بحران 

فعلی خارج شوند. 

هزینه دندانپزشکی
بالاخره نفهمیدیم کدام بیمه هزینه دندانپزشکي را قبول 
مي کند تا تحت پوشش همان بیمه قرار بگیریم. در حال حاضر 
صاحبان دفترچه هاي بیمه تامین اجتماعي نمي توانند از این 
بیمه استفاده کنند. از مسئولان تقاضا داریم که بیمه ای را 
تعیین کنند برای این امر چون هزینه های دندانپزشکی 

واقعا بالاست.
همتی از تهران

خیابان مولوی
مسئولان فکری به حال خیابان مولوی وکوچه های آن 
بکنند این خیابان و محیط اطراف آن بحران زده و خطرناک 
است از قمار باز و آدم ربایی بگیر تا قاچاق مواد مخدر واعتیاد 
و زورگیری بارها و بارها به مسئولان منطقه هشدار دادیم ولی 

ترتیب اثر نداده اند؟!
عزتی از تهران 

سطل زباله 
شست وشوي مستمر مخزن هاي زباله باعث جلوگیري 
از بوي مشمئزکننده و محل رشد و نمو حشره خواهد شد. 
شهرداران مناطق لطفا نسبت به این موضوع حساس تر 

باشند.
کمالی از تهران 
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اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

 دولت برنامه ای
 برای مستاجری ندارد

یک عضو شورای شهر تهران، گفت: در تهران 
هزینه ساخت وساز را به شدت بالا برده ایم و دولت 
هیچ برنامه ای برای گرفتاری مردم و همچنین 
رهایی از مستاجری شهروندان پایتخت ندارد. 
مهدی اقراریان افزود: باید به این نکته اشاره کرد 
که ما در تهران هزینه ساخت وساز را به شدت 
بالا برده ایم و دولت هیچ برنامه ای برای گرفتاری 
مردم و همچنین رهایی از مستاجری شهروندان 
پایتخت ندارد. در شهر تهران هیچ برنامه ای برای 
حوزه مسکن وجود ندارد و نزدیک ۵۰درصد مردم 
گرفتار و مستاجر هستند. صاحبخانه ها هرکاری 
بخواهند با مستاجر انجام می دهند، بعد ما بیاییم 
یک عوارض جدیدی بگذاریم که این عوارض به 
طور مستقیم از جیب مردم محروم و مستضعف 
جامعه پرداخت می شود. اقراریان ادامه داد: اگر 
بخواهم در این مورد برایتان مثالی بزنم، باید بگویم 
که اضافه کردن عوارض جدید سبب خواهد شد تا 
اجناس و خدمات در شهر گران تر شود. به عنوان 
مثال اگر به سراغ مغازه داری رفته شود و به او 
بگویند که عوارض جدید باید پرداخت کنی، آیا آن 
مبلغ را از جیب خود پرداخت خواهد کرد؟ خیر. اگر 
کار خدماتی انجام می دهد، به بهای خدمات خود 
اضافه می کند و آن را از جیب مردم می گیرد. پس 
باید گفت دریافت عوارض جدید به مردم محروم 

فشار وارد خواهد کرد. 

 وجود بیش از 500 مدرسه
 یک  نفره در کشور 

وزیر آموزش و پرورش گفت: پیش از انقلاب 
کمتر از نیمی از جمعیت دانش آموزی ایران به 
آموزش و پرورش دسترسی داشتند اما الان 
افتخار این است که امروز بیش از ۵۰۰ مدرسه 
یک نفره در کشور وجود دارد. به گزارش ایسنا، 
رضا مرادصحرایی، با اشاره به اینکه طرح ملی 
نسیم مهربانی کاری مشترک بین وزارت آموزش 
و پرورش و وزارت اقتصادی و دارایی است، گفت: 
این کار نمونه دیگری از تمرکز دولت بر عدالت برای 
اداره امور است و امروز قرار است اموال جمع آوری 
شده به دست محروم ترین دانش آموزان کشور 

برسد. 

90 هزار تبعه خارجی در قزوین
استاندار قزوین گفت: در استان قزوین حدود ۸۰ 
تا ۹۰ هزار اتباع خارجی که عمدتاً اهل افغانستان 
هستند، زندگی می کنند. سیاست کلی کشور 
این است که این افراد باید فرآیند مجاز شدن را 
طی کنند و افرادی که مجاز نیستند جمع آوری 
و طرد شوند. به گزارش روابط عمومی استانداری 
قزوین، محمدمهدی اعلایی درباره ساماندهی 
اتباع بیگانه، تصریح  کرد: بعد از اتفاقات اخیر روی 
داده در افغانستان، موضوع اتباع خارجی نسبت 
به گذشته در کشور جدی شده است، استان 
قزوین از این امر مستثنی نیست چرا که قزوین 
مرز محدوده ممنوعه استقرار اتباع در کشور 
است در واقع از قزوین به سمت غرب و از قزوین 
به سمت شمال استقرار اتباع خارجی به صورت 
قانونی ممنوع است. اعلایی افزود: این مسئله 
باعث می شود که در استان قزوین شاهد ته نشینی 
افرادی باشیم که قصد اقامت در ایران را دارند 
اما نمی توانند به استان های غربی بروند، البته 
تعداد اتباع مقیم در قزوین به نسبت استان های 
همجوار از جمله تهران و قم خیلی کمتر است. 
نماینده عالی دولت در استان قزوین خاطرنشان 
کرد: در استان قزوین نیز مدت دو ماه است که 
این کار شروع شده است، نیروی انتظامی به صورت 
روزانه افراد غیرمجاز را شناسایی، جمع آوری و به 
اردوگاه های مشخص شده اعزام می کند، در یک 
ماه گذشته اردوگاه معین ما به استان البرز تغییر 
کرد که این امر ساماندهی اتباع بیگانه در قزوین را 

راحت تر کرده است. 

ورود 13 هزار بال پرنده مهاجر
 به اراک

رئیس اداره حفاظت و مدیریت حیات وحش 
اداره کل حفاظت محیط زیست استان مرکزی با 
بیان اینکه از اواخر تابستان تاکنون حدود 1۳ هزار 
بال پرنده مهاجر وارد تالاب میقان اراک شد، گفت: 
از این تعداد، حدود ۳۰۰۰ بال پرنده مهاجر، از نوع 
درنای خاکستری )معمولی( است. مازیار شریفی 
افزود: هر ساله با آغاز فصل پاییز و همزمان با ورود 
پرندگان مهاجر به تالاب میقان اراک، پایش های 
روزانه در محدوده تالاب میقان توسط اداره کل 
حفاظت محیط زیست این استان انجام می شود 
و جمعیت پرندگان مهاجر و وضعیت سلامت آنها 
مورد بررسی قرار می گیرد. او ادامه داد: تاکنون 
هیچ گونه علائم بیماری از جمله آنفلوآنزای فوق 
حاد پرندگان در هیچ یک از پرندگان مهاجر دیده 

نشده است. 

مدیرعامل استعفا کرد!
مدیرعامل یکی از بزرگ ترین شرکت های 
اینترنت و موبایل استرالیا در واکنش به قطع چند 
ساعته خدمات استعفا کرد. بائر روز جمعه در 
جلسه استماع سنا گفت که هزاران استرالیایی 
به دنبال دریافت غرامت از این شرکت هستند. 
 ،)Optus( کلی بائر رزمارین، مدیرعامل اپتوس
یکی از برزگترین شرکت های ارائه دهنده خدمات 
اینترنتی و موبایل در استرالیا در واکنش به قطع 
1۲ساعته خدمات این شرکت در روز هشتم نوامبر 

از سمت خود استعفا کرد. 

   بارش های سیل آسا 
 درایلام؛مردم آب 
ذخیره کنند

    بعداز آلودگی 
حالا غول سیلاب

  وزیر ارتباطات گفته به خاطر 
 بارندگی در خوزستان
  ۳۰ درصد سایت های سیار 
قطع شده بود

سدسازی های طالبان و سیاست های آبی 
آن ها در مقابل ایران، تبدیل به چالشی سخت 
برای مناطق مرزی در سیستان و بلوچستان 
و خراسان شده است. طالبان حالا می خواهد 

سدی جدید در خاشرود نیمروز علم کند. 
محمد درویش، فعال محیط زیست، با 
گفتن این جملات درباره خطرات سد جدید 
طالبان برای ایران به انتخاب، گفته: ظرفیت 
این سد 6۰میلیون مترمکعب است نه 6 
میلیون مترمکعبی که در اخبار مطرح شده 
بود. این سد در یکی از سرشاخه های حوضه 

آبخیز هیرمند است که به زابل و سیستان 
می رسد و هر سدی در مسیر آن ساخته 
شود برای ایران خطرآفرین است و شرایط 
خشکی را پایین دست افزایش می دهد.  او 
افزوده: دولت طالبان هم اعلام کرده که 
برنامه ساخت ۴۸ سد را دارد و نیمی از آن ها 
در حوضه آبخیز هیرمند هستند. ما همان طور 
که قبلا هم گفتم باید خود را برای شرایط 
سخت آماده کنیم و زمانی که دولت طالبان 
با پذیرش بین المللی بودجه لازم را به دست 
آورد؛ اولویت اش این است که نگذارد یک 

قطره آب به ایران برسد. این مسئله را در سد 
هریرود هم شاهد بودیم و مشکلات جدی 
برای مشهد ایجاد کرد. سد سلما هم که 
ساخته هندی هاست مسئله ساز شده است. 

او در ادامه در رابطه با آینده رابطه آبی میان 
ایران و طالبان بیان کرده: آینده خوب نیست و 
ما نمی توانیم روی آبی که از افغانستان می آید 
حساب کنیم؛ مگر اینکه برای افغان ها رابطه با 
ایران جذابیت داشته باشد و به نظرشان برسد 
که اگر حقابه ایران را بدهند مزایای دیگری 
می تواند برای آن ها متصور شود و باید به این 

سمت حرکت کنیم. با تنش دیگر کاری از 
پیش نمی رود که اگر از پیش می رفت آمریکا 

می توانست با افغان ها کنار بیاید. 
درویش گفته: ما می توانیم به افغان ها 
برق و غذا دهیم و در مقابل از آن ها آب 
بگیریم و افغانستان را در حوزه انرژی وابسته 
به خودمان کنیم. در صورت بازگشایی 
مسیرهای آبی از افغانستان و احیای هامون، 
توان زیست پذیری سیستان افزایش می یابد 
و با افزایش گردشگری در آن منطقه تولید 

ثروت پایدار خواهیم داشت. 

یک فعال محیط زیست گفته سدسازی جدید طالبان در خاشرود نیمروز برای ایران خطرآفرین است 

اولویت طالبان این است که نگذارند آب به ایران برسد

آرمان ملی: طی روزهای گذشته کاربران فضای 
مجازی شاهد قطع شدن های پی در پی اینترنت در 
بخش های مختلف کشور بوده اند و گمانه زنی هایی با منابع 
نامشخص از حملات سایبری به شبکه اینترنت داخلی خبر 
می داد. اما این قطعی به اندازه ای بود که وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات، عیسی زارع پور را به واکنش واداشت.  
وزیر ارتباطات اختلالات اخیر اینترنت را با خبرگزاری 
تسنیم در میان گذاشت و گفت که مشکل فنی بوده و 
هیچ حمله ای اتفاق نیفتاده! او گفت که همین الان هم در 
خوزستان ۳۰ درصد سایت های سیار قطع شده بود. اشاره او 
به بارندگی های اخیر خوزستان است که بعد از یک آلودگی 
شدید هوا باریدن گرفت و حالا به نظر می رسد علاوه بر 
اینکه همچون سال های گذشته موجب جمع شدن آب و 
سیلاب های ویرانگر و خانمان برانداز در استان و مناطق 
دیگری از استان لرستان یا مازندران و غیره شده بود، تبعات 
دیگری مثل قطع اینترنت را هم به دنبال خواهد داشت. به 
صحبت های آقای زارع پور کمی پایین تر خواهیم پرداخت 
و اینکه چرا بارندگی و نه سیلاب، می تواند منجر به قطع 
اینترنت شود و اظهارات او راجع به قطع اینترنت را تیتر وار از 
نظر خواهیم گذراند. پیش از آن به سراغ نقاط مختلف ایران 
می رویم و همراه با تقریبا اولین بارندگی جدی تهران، سری 
هم به بارندگی ها، رگباری شدن و سیلاب هایی می زنیم که 
روز گذشته اعلام شد 7 استان و روز پیش تر از آن ۹ استان 

را در خود فرو برده اند. 
به نظر، بحران های زیست محیطی کشور را احاطه 
کرده اند و از غول یک مرحله که بگذریم، آن هم به صورت 
موقتی و البته با کمک شرایط جوی مانند وزیدن باد، 
باید منتظر یک غول وحشتناک دیگر باشیم و این بار؛ 
سیلاب ها . هرچند ذکر این نکته ضروری و البته واضح و 
مبرهن است که کشورهای پیشرفته و حتی در حال توسعه 
با پیشرفت هایی که در زمینه هدایت آب های ناشی از 
بارندگی، به روز کردن خود برای بهره مندشدن از این نعمات 
و نیز مدیریت صحیح بحران به نحوی که به جان و مال کسی 
آسیب نرسد، نه تنها این نعمات مایه عذابشان نمی شود که از 
آن برای بهتر شدن شرایط زیستشان و رفع خشکسالی های 
احتمالی و پر شدن سدها و نیز در صنعت برق و خیلی موارد 
دیگر بهره می برند و مانند ما هنوز در خم کوچه جمع کردن 
خسارات ناشی از سیلاب ها آن هم بعد از گذشت چند سال، 
نیستند. بد نیست برای بار چندم به این نکته اشاره کنیم 
که در کشور ما برداشت بی رویه منابع آب زیرزمینی، عدم 
توانایی و آماده نبودن زیرساخت ها برای هدایت آب های 
ناشی از بارندگی های سیل آسا و خیلی موارد دیگر که 
مشخص نیست چرا در همه این سال ها ساماندهی نشده اند، 
هم خشکسالی داریم و کم آبی و قطع آب که به پایتخت و 
خیلی شهرهای دیگر ایران در تابستان گذشته هم سرایت 
کرد و هم قطع برق و هم اینکه یک بارندگی معمولی که هم 
می تواند منجر به بسته شدن خیابان ها و ترافیک شدید 
شود هم به سیلاب های ویرانگر و انسان کشی بدل شود که 

نمونه اش را بارها در نقاط مختلف کشور دیده ایم. 

  خیابان های دریاچه ای
روز گذشته اعلام شد خوزستان رکورد بارش های شبانه 
روزگذشته کشور را شکسته و ارتفاع بارش در »شوش« به 
۵۹ میلیمتر رسیده است. بیش ترین بارش های ایستگاه های 
هواشناسی کشور در شبانه روز منتهی به پیش از ظهر روز 
گذشته، به ترتیب مربوط به شوش با ۵۹، حسینیه خوزستان 
۵۴، »پاوه« در کرمانشاه ۵۲، »صفی آباد دزفول« خوزستان 

۴۹، »ایلام« ۴۳ و »جوانرود« ۴۲ میلی متر بود. 
گزارش ها نشان می داد که بارش باران در بسیاری 
از شهرهای خوزستان سبب آبگرفتگی معابر، طغیان 
رودخانه ها و سیلابی شدن مسیل ها شده و خساراتی در پی 
داشته. سازمان هواشناسی کشور از چند روز قبل هم نسبت 
به وقوع رگبار شدید باران و چند مخاطره جوی دیگر در 
خوزستان و چند استان دیگر هشدار داده بود.  روز گذشته 
مردم اهواز در پی بارش های متعدد صبح خود را با تصاویر 
خیابان های پر از آب آغاز کردند. فیلم هایی هم منتشر شد که 
از تشکیل خیابان های دریاچه ای در اهواز خبر می داد طوری 
که کاربران گفتند تمام شهر لب کارون شده. همان طور که 
گفتیم تصاویر و ویدئوهای منتشر شده در فضای مجازی 
نشان می دهد که خیابان های شهر به دریاچه تبدیل شده اند 
و در یک ویدئوی دیگر، آب وارد اتوبوس های شهری شده 
است. مناطقی مانند محله باغ شیخ، الحدید کوی کیانشهر، 
ورودی بیمارستان آپادانا، کوی مهدیس، نادری، زیرگذر 
شریعتی، و..... بخش کوچکی از آمارهای آبگرفتگی در 

اهواز است. 

  ایلام در حال آماده باش کامل
اما سرغ ایلام می رویم و بارش های سیل آسای صبح 
روز گذشته که علاوه بر آبگرفتگی خیابان های شهر ایلام و 
سایر نقاط استان باعث اختلال در تردد خودروها، تعطیلی 
مدارس و لغو پروازها در این استان و باعث آبگرفتگی معابر، 
خیابان ها و اختلال در تردد ها شد.  باید گفت روز گذشته 
عبور و مرور مردم با مشکل مواجه شده بود، بسیاری از 
خودروها در ساعات ابتدایی صبح به علت بالا آمدن سطح 
آب معابر، با مشکل تردد مواجه بودند، بسیاری از آنها در 
محله پیام شهر ایلام نیز به طور کلی از حرکت متوقف شدند. 
بارش های سیل آسا همچنین باعث تعطیلی مدارس ابتدایی 
و غیرحضوری شدن تمامی مقاطع تحصیلی در استان شد، 

همچنین پروازهای فرودگاه ایلام لغو شد. 
این بارش ها خسارت هایی هم به زیرساخت های شهر ایلام 
وارد کردند و بخشی از یک دیوار مابین دانشگاه های پیام نور 
و آزاد اسلامی ایلام نیز به دلیل شدت بارش ها فروریخت.  
نیروهای امدادی هلال احمر و آتش نشانی هم گفتند که برای 
تخلیه آب و جلوگیری از آسیب های بیشتر در بلوار دانشجوی 
شهر ایلام و مسیرهای منتهی به دانشگاه آزاد اسلامی و پیام 
نور حضور دارند. روز گذشته با اینکه بارش و آبگرفتگی ها 
بسیار شدید بودند، گزارش فوتی ناشی از سیل دریافت نشد 
و تا حالا هم دریافت نشده. غلامرضا علی محمدی، مدیرعامل 
جمعیت هلال احمر استان ایلام تاکید کرد که شهروندان از 
ترددهای غیرضرور، خودداری کنند.  ۲ محور استان ایلام 
هم شاهد ریزش سنگ بودند. زاهدین چشمه خاور، مدیرکل 
راهداری استان ایلام به ایرنا گفت بر اثر بارندگی ها در ۲ محور 
ایلام - صالح آباد و تونل آزادی ریزش سنگ رخ داد که با 

حضور راهداران این مسیرها پاکسازی شد. 
گفته شد هموطنان می توانند برای اطلاع از آخرین 
وضعیت راه ها به صورت شبانه روزی با سامانه 1۴1 تماس 
بگیرند، از سفرهای غیرضروری اجتناب کرده و سفرخود را 

به زمان دیگر موکول کنند. 
مدیرکل مدیریت بحران استان ایلام نیز اظهار کرد: 
با توجه به ورود سامانه بارشی قوی از روز دوشنبه به جو 
استان و پیش بینی هواشناسی مبنی بر بارش های رگباری و 
شدید، هشدار سطح قرمز برای استان به ویژه مناطق جنوبی 

و جنوب شرقی استان اعلام شده است. 
مجید بیگلریان با بیان اینکه سامانه بارشی تا روز 

سه شنبه ۳۰ آبان در استان باقی خواهد ماند، گفت: همه 
دستگاه های عضو ستاد مدیریت بحران و شرکت های بخش 
خصوصی آمادگی کامل برای هرگونه مخاطره ناشی از این 

بارندگی ها را باید داشته باشند. 
شرکت آب و فاضلاب استان ایلام نیز از مردم درخواست 
کرد که باتوجه به صدور هشدار سطح قرمز هواشناسی ایلام 
و احتمال وقوع سیل از اوایل وقت دوشنبه ۲۹ لغایت اوایل 
وقت سه شنبه ۳۰آبان و احتمال آسیب به تأسیسات و بعضا 
افزایش کدورت منابع تأمین آب و احتمال قطعی آب، نسبت 

به ذخیره سازی و مدیریت مصرف آب اقدام کنند. 
اما از شهروندان هم خواسته شده باتوجه به وزش شدید 
باد همراه با رگبار باران نسبت به استحکام سازه های سبک، 
تابلوهای تبلیغاتی، اراضی کشاورزی، گلخانه ها، کندو و 
مزارع پرورش ماهی هوشیار باشند و از عشایر خواسته شده 
که از اتراق در کنار رودخانه ها و خشکه رودها پرهیز کنند و 
دامداران و کوهنوردان نیز از حضور در مناطق مرتفع به علت 
خطر اصابت صاعقه اجتناب ورزند.  بد نیست بدانید بنا به 
خبر ۲7 آبان، سیل و  آب گرفتگی در 7 استان کشور تا حالا 
با یک فوتی و ۲ مفقودی همراه بوده؛ یک نفر از هم وطنان در 
سیل شهرستان بهشهر جان خود را از دست داد و دو نفر نیز 

در شهرستان نور و چمستان، مفقود شدند. 

  در ترکیه هم باران نت را قطع کرد
در نهایت به صحبت های وزیر ارتباطات برمی گردیم؛ 
اینکه خوزستان با بارندگی ها دچار قطع اینترنت هم شد. 
عیسی زارع پور مدعی شده که این اتفاق در ترکیه هم رخ 
داده یعنی آن ها هم اینترنت شان با بارندگی قطع شده. 
برای اطلاع از صحبت های وزیر ارتباطات اینجا به آن اشاره 
می کنیم؛ وزیر ارتباطات درباره اختلال اینترنت روزهای 
گذشته گفته: گمانه زنی هایی می شود که حمله سایبری 
شده است؛ به هیچ وجه هیچ حمله ای اتفاق نیفتاده بود و 
یک مشکل فنی بود که من به دوستان دستور دادم که دیگر 
شاهد چنین اتفاقاتی نباشیم. زارع پور توضیح داده که دیگر 
اختلالی نداریم و همین الان که در همایش بودم به خاطر 
بارندگی در خوزستان ۳۰ درصد سایت های سیار قطع شده 

بود که دوستان درحال پیگیری آن هستند. 
و در پاسخ به اینکه یعنی الآن مشکل اختلال اینترنت 
فقط در استان خوزستان وجود دارد؟ به تسنیم جواب منفی 
داده و گفته حادثه یک امر طبیعی است و ممکن است هر 
لحظه اتفاق بیفتد، دیروز هم بخش هایی از اینترنت ترکیه 

قطع شده بود. 
وزیر ارتباطات تصریح کرده که روز شنبه در شبکه 
زیرساخت کشور یک مشکل فنی پیش آمده بود و حدود 
نیم ساعت شاید ۲۵ درصد ظرفیت کشور دچار مسئله شد و 
مشکلاتی را برای برخی از مردم به وجود آورد، البته شرکت 
زیرساخت هم اطلاعیه داد و عذرخواهی هم کردند، بلافاصله 
مسئله حل شد. او تأکید کرده: گمانه زنی هایی می شود که 
حمله سایبری شده است؛ به هیچ وجه هیچ حمله ای اتفاق 
نیفتاده بود و یک مشکل فنی بود که من به دوستان دستور 
دادم که دیگر شاهد چنین اتفاقاتی نباشیم. زارع پور گفته: 
ما شبانه روز درحال تلاش برای فراهم کردن زیرساخت های 
باکیفیت و پرقدرت و با سرعت بالا هستیم؛ هفته قبل در 
ساوه اینترنت فیبرنوری را به مردم ارائه دادیم که سرعت 
آن 7۰ ۸۰ برابر سرعت اینترنتی است که شما الآن استفاده 
می کنید، ان شاءا... به  مرور این پروژه در کل کشور افتتاح 
می شود و همه شما تجربه متفاوت تری از استفاده از اینترنت 

خواهید داشت. 

بعد از رفع موقتی آلودگی هوا، اخبار محیط زیست ایران درگیر بعد از رفع موقتی آلودگی هوا، اخبار محیط زیست ایران درگیر 
بررسی خسارات سیل شدبررسی خسارات سیل شد

بــاران آمدبــاران آمد
نت رفتنت رفت


